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P R O T O K Ó Ł 
VII sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 

       
W dniu 27 sierpnia 2015 r. o godz. 17.30, w Zespole Szkół Gimnazjalno-Licealnych, 
przy ul. Wyspiańskiego 27, odbyła się sesja Rady Osiedla Św. Łazarz z udziałem 
członków Rady Osiedla.  
Przebieg spotkania i podjęte ustalenia: 
   
1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, powitał członków Rady Osiedla, 
stwierdził, że w sesji bierze udział 14 członków Rady Osiedla i jest wymagane 
kworum.  
Na protokolanta powołał Anitę Janiak - pracownika Oddziału Grunwald Wydziału 
WJPM.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał porządek obrad, wprowadzając do niego 
następujące punkty: 
1a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu remontu chodnika przy ul. 

Chociszewskiego. 
3a. Projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego przebudowy węzła 

komunikacyjnego Rondo Kaponiera. 
3b. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o zabezpieczenie środków finansowych na remont ul. Kolejowej w wieloletniej 
prognozie finansowej Miasta Poznania. 

3c. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 
o uregulowanie stanu prawnego działek objętych projektem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „W rejonie ulic Hetmańskiej, Dmowskiego, 
Potockiej i Kolejowej”. 

 
Przewodniczący Rady Osiedla zaproponował głosowanie nad porządkiem obrad.  

Za - 13, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 1. 
 
W wyniku głosowania porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami został 
przyjęty.  
 
1a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projekt u remontu chodnika przy 

ul. Chociszewskiego. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, udzielił głosu projektantom z firmy 
DROG-GEO-PROJEKT, którzy na zlecenie ZDM, ze środków finansowych Rady 
Osiedla, wykonali projekt remontu chodnika przy ul. Chociszewskiego.  
Pan Ryszard Świdurski omówił główne założenia projektu. Przekazał, że w projekcie 
tereny zielone, wśród nich drzewa, zostały zachowane, natomiast Zarząd Dróg 
Miejskich ustali dokładnie rodzaj nasadzeń. Miejsca postojowe zostaną na takim 
samym poziomie jak chodnik. 
Przewodniczący Rady Osiedla zaproponował podwyższenie poziomu chodnika, co 
utrudni przejazd samochodów i zapytał, czy miejsca postojowe spełniają wymogi 
wyznaczone przy wprowadzeniu płatnej strefy parkowania. 
Pan Ryszard Świdurski przekazał, że zastosowanie wyższego krawężnika zwiększy 
koszt remontu i nie utrudni on przejazdu. Potwierdził, że zaprojektowane miejsca 
postojowe spełniają wymogi płatnej strefy parkowania.  



Przewodniczący Rady Osiedla zapytał o szacunkowe koszty remontu.  
Pan Ryszard Świdurski przekazał, że kosztorys zostanie określony po uzyskaniu 
pozytywnej opinii Rady Osiedla.  
Przewodniczący Rady Osiedla zaproponował przygotowanie wyceny w podziale na 
dwa odcinki: ul. Kasprzaka – Jarochowskiego i Jarochowskiego- Reymonta.  
 
Na sesję przybył Jakub Kozłowski. W sesji bierze udział 15 członków Rady 
Osiedla.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 
  

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za - 15, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr VII/40/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla, Maria Łazarz, przekazała, że Rada Osiedla 
zabezpieczyła w planie na 2015 r. środki finansowe na wykonanie projektu budowy 
przejścia dla pieszych na ul. Głogowskiej, na wysokości ul. Winklera. W związku 
z powyższym Rada Osiedla otrzymała od projektanta cztery warianty koncepcji 
budowy przejścia dla pieszych.  
Przewodniczący Rady Osiedla omówił główne założenia przekazanych wariantów.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla przekazała, że projektant nie mógł uczestniczyć 
w sesji, w związku z powyższym zaproponowała zaopiniowanie projektu na kolejnej 
sesji.  
Przewodniczący Rady Osiedla zaproponował, żeby członkowie Komisji Infrastruktury 
przeanalizowali warianty oraz przeprowadzili wizję lokalną.   
 
2.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zada ń remontowych 

w placówkach o światowych na 2016 r. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, udzielił głosu Przewodniczącej Zarządu 
Osiedla, Marii Łazarz, która omówiła kryteria podziału środków finansowych na 
zadania remontowe w placówkach oświatowych.  
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla poinformowała, że placówki oświatowe do 15 
sierpnia miały przekazać karty analiz i ocen zadań remontowych na rok 2016. 
Następnie omówiła spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych, na którym 
ustalono wykaz priorytetowych zadań remontowych. W spotkaniu uczestniczyła p. 
Iwona Rajewicz-Szyba i p. Maria Paradowska. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla omówiła szczegółowo potrzeby remontowe 
placówek oświatowych.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za - 15, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr VII/41/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
 
 
 



3.  Projekt uchwały w sprawie diet dla członków org anów osiedla. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, udzielił głosu Przewodniczącej Zarządu 
Osiedla, Marii Łazarz, która omówiła kryteria przyznania diet.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za - 15, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr VII/42/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
3a. Projekt uchwały w sprawie stanowiska dotycz ącego przebudowy w ęzła 

komunikacyjnego Rondo Kaponiera. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, przekazał, że wspólnie 
z Przewodniczącą Zarządu uczestniczył w dniu 26 sierpnia br. w spotkaniu tzw. 
śródmiejskich osiedli. Planowane są kolejne spotkania, a ich głównym założeniem 
jest omówienie wspólnych problemów i podjęcie wspólnych działań. Przewodniczący 
Rady poinformował, że 24 listopada br. odbędzie się spotkanie w siedzibie Rady 
Osiedla. Przekazał również, że na ww. spotkaniu, Rada Osiedla Jeżyce 
zaproponowała podjęcie wspólnego stanowiska dotyczącego wprowadzenia zmian 
w przebudowie Ronda Kaponiera, które popierałoby propozycje zgłoszone przez 
społeczników. Byłaby to wspólna inicjatywa trzech Osiedli: Jeżyc, które podjęły już 
taką uchwałę, Starego Miasta oraz Osiedla Św. Łazarz.  
 
Sesję opuścił radny Piotr Pałgan. W sesji bierze udział 14 cz łonków Rady 
Osiedla.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za - 14, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr VII/43/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla przekazała, że na spotkaniu poruszana była 
również kwestia osiedlowych stron internetowych i możliwości ich finansowania ze 
środków publicznych. Rada Osiedla Jeżyce będzie referowała ten temat na 
posiedzeniu Komisji Samorządowej, które obędzie się 1 września br. Pani Agnieszka 
Glapa potwierdziła swój udział w ww. posiedzeniu. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla poinformowała zebranych, że przedstawiciele 
Osiedla Wilda zaproponowali stworzenie podziemnych kontenerów, które zastąpiłyby 
śmietniki na osiedlowych rynkach.  
Przewodniczący Rady Osiedla przekazał, że trwają obecnie rozmowy 
z producentami w sprawie możliwości wykonania podziemnych kontenerów, 
ponieważ obecnie tego rodzaju śmietniki nie są produkowane. Przedstawiciele 
GOAP-u są zainteresowani takim rozwiązaniem. Istnieje również możliwość 
uzyskania przez Miasto dofinansowania na utworzenie podziemnych śmietników. 
Pilotażowo takie śmietniki mają powstać na rynku wildeckim i bernardyńskim. 
 
Przewodnicząca Zarządu przedstawiła tematy do omówienia na kolejnych 
spotkaniach śródmiejskich osiedli: 



-  godziny organizacji spotkań Rad Osiedli z mjo i Wydziałami UMP. Osiedla 
wnioskują o organizację spotkań w godzinach popołudniowych; 

- strefa płatnego parkowania; 
- pustostany.  
 
Pani Agnieszka Glapa zapytała, kto uczestniczy w spotkaniach śródmiejskich osiedli. 
Przewodnicząca Zarządu przekazała, że obecnie uczestniczą w nich 
Przewodniczący Rady i Zarządu. Spotkanie wszystkich członków osiedli 
śródmiejskich planowane jest na styczeń 2016 roku. 
 
3b. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Wydziału G ospodarki 

Nieruchomo ściami o uregulowanie stanu prawnego działek obj ętych 
projektem miejscowego planu zagospodarowania przest rzennego 
„W rejonie ulic Hetma ńskiej, Dmowskiego, Potockiej i Kolejowej”. 

 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, przekazał, że w rejonie ulic Potockiej, 
Kolejowej, Dmowskiego istnieją działki, które należą do prywatnych właścicieli. 
Obecnie trwają prace nad mpzp dla tego rejonu oraz prowadzone są rozmowy na 
temat uregulowania stanu prawnego działek, żeby w przyszłości utworzyć na tym 
terenie ogólnodostepną zieleń.  
Przewodniczący Rady Osiedla zaproponował podjęcie uchwały w sprawie 
uregulowania stanu prawnego ww. działek. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 

Za - 14, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 
 

W wyniku głosowania uchwała nr VII/44/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
3c. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta  Miasta Poznania 

o zabezpieczenie środków finansowych na remont ul. Kolejowej 
w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Poznania . 

 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, udzielił głosu Przewodniczącej Zarządu 
Osiedla, Marii Łazarz, która poinformowała radnych, że prace nad przebudową ul. 
Kolejowej nie zostaną rozpoczęte w 2015 r. Wydział Transportu i Zieleni przekazał 
Osiedlu prezentację dot. ul. Kolejowej, w której zaproponowano zabezpieczenie 
środków finansowych na przebudowę ulicy w wieloletniej prognozie finansowej, 
a środki finansowe zabezpieczone w budżecie Miasta na ww. przebudowę, 
przeznaczyć na inwestycje drogowe na osiedlu. Przewodnicząca Zarządu 
przekazała, że konsultacje w sprawie ul. Kolejowej zostaną przeprowadzone 
najwcześniej w drugiej połowie września br.  
 
Przewodniczący Rady Osiedla odczytał projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za - 14, przeciw - 0, wstrzymało si ę – 0. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr VII/45/II/2015 została podjęta przez Radę Osiedla. 
 
4. Komunikaty – zapoznanie Radnych z przekazan ą korespondencj ą, 

przedstawienie bie żącej informacji z prac Zarz ądu Osiedla mi ędzy sesjami. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla omówiła spotkanie z Zastępcą Prezydenta Miasta, 
Arkadiuszem Stasicą, w sprawie zagospodarowania budynków przy ul. Śniadeckich. 
Zastępca Prezydenta wstępnie poparł pomysł utworzenia świetlicy środowiskowej 



i zwrócił się do Osiedla o przeprowadzenie rozmów z organizacjami pozarządowymi, 
dot. możliwości zagospodarowania tego terenu. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla przekazała, że 26 września br., mieszkańcy 
osiedla będą mogli zobaczyć, jak będzie wyglądał inkubator kulturalny, w lokalu 
restauracji „Pireus” przy ul. Głogowskiej, a jego otwarcie nastąpi w październiku br. 
Przewodnicząca Zarządu przekazała, że Rada Programowa jeszcze nie powstała, a 
w jej skład mają wejść m.in. przedstawiciele Rady Osiedla. Wspólnie 
z Przewodniczącym Rady zaproponuje wprowadzenie do Rady Programowej 
przedstawicieli organizacji pozarządowych, społeczników. 
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla poinformowała, że do osiedla wpłynęło 
zaproszenie na warsztaty dot. utworzenia mapy potrzeb lokalnych. Przypomniała 
również, że w 2013 r. p. T. Wojciechowski, Ł. Prymas, B. Maćkowiak, F. Olszak i M. 
Łazarz stworzyli taką mapę. Teraz ta mapa będzie aktualizowana. Mapa brana jest 
pod uwagę przy opiniowaniu projektów zgłoszonych do budżetu obywatelskiego, 
dlatego istotna jest jej aktualizacja.  
Przewodnicząca Zarządu zaproponowała, żeby w skład reprezentacji osiedla 
wchodziły osoby z poprzedniej kadencji Rady, którzy tworzyli mapę oraz nowi 
członkowie Rady.  
 
Przewodnicząca Zarządu przekazała zaproszenia: 
- Generator Malta na koncert i podsumowanie programu w Ogrodzie Łazarz, które 

odbędzie się 11 września br.; 
- Rady Osiedla  Ogrody na uroczystość patriotyczną na Cmentarzu Nowina; 
- dot. akcji „Bezpieczne drogi Poznania”. 
 
Członkowie Rady Osiedla ustalili termin kolejnej sesji na 29 września br.  
 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla przypomniała, że w Parku Kasprowicza 
zakończono prace związane z budową integracyjnego placu zabaw. Wykonawca 
został zobowiązany do wykonania prac uzupełniających. Przewodnicząca Zarządu 
zaproponowała zorganizowanie uroczystego otwarcia placu zabaw i poprosiła 
członków Rady o pomoc w jego organizacji. Festyn integracyjny - Bawimy się Razem 
- planowany jest na 5 września br. 
 
5.  Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie zgłoszono wolnych głosów i wniosków. 
 
6.  Zamkni ęcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie 
i zamknął obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20.30. 
 
   Protokolant Przewodniczący Rady Osiedla 
 Św. Łazarz 
 
(-) Anita Janiak (-) Filip Olszak 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Porządek obrad. 
3. Uchwała nr VII/40/II/2015.  
4. Uchwała nr VII/41/II/2015. 
5. Uchwała nr VII/42/II/2015. 
6. Uchwała nr VII/43/II/2015. 
7. Uchwała nr VII/44/II/2015. 
8. Uchwała nr VII/45/II/2015. 
 



 
 

PORZĄDEK OBRAD VII SESJI  
RADY OSIEDLA ŚW. ŁAZARZ 

z dnia 28 sierpnia 2015 r.  
 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

1a. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu remontu chodnika przy ul. 

Chociszewskiego. 

2. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań remontowych w placówkach 

oświatowych na 2016 r. 

3. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów osiedla. 

3a. Projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego przebudowy węzła 

komunikacyjnego Rondo Kaponiera. 

3b. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

o uregulowanie stanu prawnego działek objętych projektem miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „W rejonie ulic Hetmańskiej, Dmowskiego, 

Potockiej i Kolejowej”. 

3c. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 

o zabezpieczenie środków finansowych na remont ul. Kolejowej w wieloletniej 

prognozie finansowej Miasta Poznania. 

4. Komunikaty – zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, 

przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie sesji. 

 
 

Przewodniczący Rady Osiedla 
 Św. Łazarz 
 
                                                                                                                             (-) Filip Olszak 
 


